

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix - Travail - Patrie

MINISTRE DE L'AGRICULTURE
ET DU DEVELOPPEMENT RURAL

SECRETARIAT GENERAL

DIRECTION DU DEVELOPPEMENT DE
L'AGRICULTURE

PROJET D'APPUI AU DEVELOPPEMENT DE
LA FILIERE CAJOU



PADF-CAJOU
PROJET D'APPUI AU DEVELOPPEMENT
DE LA FILIERE CAJOU

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace Work Fatherland

MINISTRY OF AGRICULTURE
AND RURAL DEVELOPMENT

GENERAL SECRETARIAT

DEPARTMENT OF AGRICULTURAL
DEVELOPMENT

SUPPORT PROJECT FOR THE DEVELOPMENT
OF CASHEW SUBSECTOR

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

N°001/AONO/MINADER/SG/DDA/PADF-CAJOU/CSPM/2025

DU 22 MAI 2025

RELATIF A L'ACQUISITION DES KITS DE TRANSFORMATION LOCAUX
AU PROFIT DU PROJET D'APPUI AU DEVELOPPEMENT DE LA FILIERE
CAJOU (PADF-CAJOU).

1. Objet de l'Avis d'Appel d'Offres

Dans le cadre de la mise en œuvre des activités programmées en 2025, le Coordonnateur National du Projet d'Appui au Développement de la Filière Cajou lance un Avis d'Appel d'Offres National Ouvert, pour l'acquisition des kits de transformation locaux au profit du Projet d'Appui au Développement de la Filière Cajou (PADF-CAJOU).

2. Consistance des prestations

Les prestations du présent marché comprennent l'acquisition des kits de transformation locaux au profit du Projet d'Appui au Développement de la Filière Cajou (PADF-CAJOU).

3. Délai de livraison

Le délai maximum de livraison prévu par le Maître d'Ouvrage est de trente (30) jours.

4. Allotissement

Le présent Appel d'Offres comporte un (01) lot ci-après défini :

N°	Départements	Désignation de projet	Quantité	Localité	Montant (F CFA)
1	BENOUE	Acquisition des kits de transformation locaux	5	Garoua	111 000 000

5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel Global de cette commande à l'issue des études préalables est de 111 000 000 (Cent onze millions) FCFA TTC.

6. Participation et origine

La participation à cet Appel d'offres est ouverte aux Sociétés de droit camerounais exerçant dans ce domaine.

7. Financement

Les prestations, objet du présent Appel d'Offres National Ouvert sont financées par le Budget d'Investissement Public, exercice 2025 de l'Etat du Cameroun, sur la ligne d'imputation budgétaire N° 59 30 184 01 330004 524416.

8. Consultation du Dossier d'Appel d'offres

Le Dossier peut être consulté aux heures ouvrables au Ministère de l'Agriculture et du Développement Rural/ Bureau du Sous-Directeur de l'Accueil, du Courrier et de Liaison, Téléphone : 222 23 67 57, dès publication du présent avis.

9. Acquisition du Dossier d'Appel d'offres

Le Dossier peut être obtenu au Bureau du Sous-Directeur de l'Accueil, du Courrier et de Liaison du MINADER, Tél. : 222 23 67 57 dès publication du présent avis, sur présentation d'une quittance d'achat justifiant du versement de la somme non remboursable de 100.000 (cent mille francs CFA), payable auprès du Trésor Public.

10. Présentation des offres

Les documents constituant l'offre seront répartis en trois volumes ci-après, placés sous trois enveloppes dont :

- L'enveloppe A contenant les pièces administratives (volume 1) ;
- L'enveloppe B contenant l'Offre technique (volume 2) ;
- L'enveloppe C contenant l'Offre financière (volume 3).

Toutes les pièces constitutives des offres (enveloppes A, B et C), seront placées dans une grande enveloppe extérieure scellée portant uniquement la mention de « acquisition des kits de transformation locaux au profit du Projet d'Appui au Développement de la Filière Cajou (PADF-CAJOU) » « A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement ».

11. Remise des offres

Chaque offre rédigée en français ou en anglais en sept (07) exemplaires, dont un (01) original et six (06) copies, marquées comme tels, devra parvenir au bureau du Sous-Directeur de l'Accueil, du Courrier et de Liaison du MINADER, au plus tard le 20 juin 2025 à 14 heures et devra porter la mention suivante :

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT
N°001/AONO/MINADER/SG/DDA/PADF-CAJOU/CSPM/2025 DU 22 MAI 2025
RELATIF A L'ACQUISITION DES KITS DE TRANSFORMATION LOCAUX AU PROFIT DU PROJET
D'APPUI AU DEVELOPPEMENT DE LA FILIERE CAJOU (PADF-CAJOU).

« A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement »

12. Cautionnement provisoire

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie par une banque ou un organisme financier de premier ordre agréée par le Ministre en charge des Finances pour émettre des cautions dans le cadre des Marchés Publics et dont le nom figure dans la liste présentée au niveau de la pièce N°10 du présent DAO ou produire un chèque certifié conformément à l'article 140(3) du Code des Marchés Publics. Cette caution restera valable pendant trente (30) jours au-delà de la date (limite) de validité des offres. Le montant de cette caution est au plus égal à 2% du coût prévisionnel du marché tel que présenté dans le tableau suivant :

Lot	Coût prévisionnel F CFA)	Montant caution de soumission/Chèque certifié (F CFA)
1	111 000 000	2 220 000



13. Ouverture des plis :

L'ouverture des plis se fera en un temps au cours d'une même séance et l'ouverture des offres administratives, techniques et financières des soumissionnaires aura lieu en un temps le 20 juin 2025 à 15 heures par la Commission Spéciale de Passation des Marchés du Projet d'Appui au Développement de la Filière Cajou (PADF-Cajou) dans la salle de conférence de la DESA.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dûment mandatée et ayant une bonne connaissance du dossier.

Il est précisé aux soumissionnaires qu'ils resteront engagés par leurs offres pendant une durée de trois mois à compter de la date limite fixée pour la remise des soumissions.

Les pièces produites seront faites en copies certifiées conformes par les services émetteurs.

14. Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou autorité administrative compétente conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles doivent dater de moins de trois (03) mois ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'offres. Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier de d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable.

Toutefois, l'absence de la caution de soumission délivrée par un organisme financier de premier ordre agréée par le Ministre en charge des Finances, ou d'un chèque certifié ou le non-respect des modèles des pièces du Dossier d'Appel d'Offres, entraînera le rejet pur et simple de l'offre sans aucun recours.

15. Critères d'évaluation

15.1. Critères éliminatoires

- A. Absence de la caution de soumission délivrée par un organisme financier de premier ordre agréée par le Ministre en charge des Finances ou du chèque certifié ;
- B. Absence d'une pièce administrative ou non-conformité après les 48 heures accordées pour présenter la pièce conforme ;
- C. Fausse déclaration ou pièces falsifiées ;
- D. Non-respect de 70 % des spécifications techniques ;
- E. Absence de l'engagement sur l'honneur du soumissionnaire attestant de n'avoir jamais abandonné une prestation similaire durant les 03 dernières années ;
- F. Non satisfaction d'au moins trois (03) des cinq (05) critères essentiels.

15.2. Critères essentiels

- 1. Présentation de l'offre ;
- 2. Expérience et référence du soumissionnaire : avoir réalisé au cours des trois (03) dernières années un (01) marché de prestations similaires de montant supérieur ou égal à 50% du montant du marché ;
- 3. Preuve d'acceptation des conditions du marché (CCAP et DF paraphés sur toutes les pages et signés à la dernière page) ;
- 4. Capacité financière supérieure ou égal à 50% de la soumission (Capacité financière : l'accès à une ligne de crédit ou autres ressources financières équivalant au moins à 50% de la proposition financière) ;
- 5. Planning et délai de livraison.

16. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant quatre-vingt-dix (90) jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

17. Attribution

Le Maître d'Ouvrage attribuera le Marché au Soumissionnaire dont l'offre aura été reconnue conforme pour l'essentiel au Dossier d'Appel d'Offres et qui dispose des capacités techniques et financières requises pour exécuter le Marché de façon satisfaisante et dont l'offre a été évaluée la moins-disante.

18. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables au bureau du Sous-Directeur de l'Accueil, du Courrier et de Liaison du MINADER téléphone 222 23 67 57, et à Garoua au siège du PADF-CAJOU près de la Délégation Régionale MINADER-Nord téléphone 677 63 92 55, dès publication du présent Avis.

19. Dénonciation

Tous les actes de fraude et de corruption peuvent-être dénoncés à la Cellule de Lutte Anti-corruption du MINMAP répondant au numéro 673 20 57 25/ 699 37 07 48.

Fait à Garoua, le 22 MAI 2025

Le Coordonnateur National du PADF-CAJOU

AMPLIATIONS :

- MINMAP ;
- ARAP ;
- CSPM/PADF-CAJOU ;
- Affichage.



REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix – Travail – Patrie

MINISTRE DE L'AGRICULTURE
ET DU DEVELOPPEMENT RURAL

SECRETARIAT GENERAL

DIRECTION DU DEVELOPPEMENT DE
L'AGRICULTURE

PROJET D'APPUI AU DEVELOPPEMENT DE
LA FILIERE CAJOU



PROJET D'APPUI AU DEVELOPPEMENT
DE LA FILIERE CAJOU

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work – Fatherland

MINISTRY OF AGRICULTURE
AND RURAL DEVELOPMENT

GENERAL SECRETARIAT

DEPARTMENT OF AGRICULTURAL
DEVELOPMENT

SUPPORT PROJECT FOR THE DEVELOPMENT
OF CASHEW SUBSECTOR

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER

N°001/AONO/MINADER/SG/DDA/PADF-CAJOU/CSPM/2025 OF 22 MAI 2025
RELATING TO THE ACQUISITION OF LOCAL PROCESSING KITS FOR THE BENEFIT OF
THE SUPPORT PROJECT FOR THE DEVELOPMENT OF CASHEW (SPD-CASHEW)

1. Subject of the invitation to tender

Within the framework of implementation of the activities scheduled in 2025, the National Coordinator of the Support Project for the Development of Cashew launches an Open National Invitation to Tender, for the acquisition of local processing kits for the benefit of the Support Project for the Development of Cashew (SPD-CASHEW).

2. Nature of works

The services of this contract include the acquisition of local processing kits for the benefit of the Support Project for the Development of Cashew (SPD-CASHEW).

3. Execution deadline

The overall deadline for the execution of the works is thirty (30) days.

4. Allotment

The call of tenders includes one (01) lot defined as follows:

Lot	Division	Project designation	Quantity	Location	Amount (CFA Francs)
1	BENOUE	Acquisition of local processing kits	05	Garoua	111 000 000

5. Estimated cost

The estimated cost of the operation following prior studies stands at 111 000 000 (One hundred eleven million) FCFA including tax.

6. Participation and origin

Participation in this invitation to tender is therefore reserved for companies incorporated under Cameroonian law operating in this field.

7. Financing

The services, subject of this National Open Call for Tenders shall be financed by the Public Investment Budget, fiscal year 2025 of the State of Cameroon, on the Budget Head No.59 30 184 01 330004 524416.

8. Consultation of the Tender File

The File may be consulted during working hours at the office of the Deputy Director of Reception, Mail and Liaison of the Ministry of Agriculture and Rural Development, telephone: 222 23 67 57, as soon as this notice is published.

9. Acquisition of Tender File

The File can be obtained at the office of the Deputy Director of Reception, Mail and Liaison of the Ministry of Agriculture and Rural Development, Tel.: 222 23 67 57, as soon as this notice is published against payment of a non-refundable sum of one hundred thousand (100 000) CFA Francs, payable to the Public Treasury.

10. Presentation of the offers

The documents constituting the offer will be divided into three volumes below, placed in three envelopes including: -

- Envelope A containing the administrative documents (volume 1);
- Envelope B containing the Technical Offer (volume 2);
- Envelope C containing the Financial Offer (volume 3).

All the documents constituting the tenders (envelopes A, B and C) will be placed in a large sealed outer envelope bearing only the mention of the National Open Invitation to Tender "To be opened only at the counting session".

11. Submission of bids

Each offer written in French or English in seven (07) copies, including one (01) original and six (06) copies, marked as such, must reach the office of the Deputy Director of Reception, Mail and Liaison of the Ministry of Agriculture and Rural Development, no later than 20th June 2025 at 2 p.m. and will have to bear the following mention:

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER
N°001/AONO/MINADER/SG/DDA/PADF-CAJOU/CSPM/2025 OF **22 MAI 2025**
RELATING TO THE ACQUISITION OF LOCAL PROCESSING KITS FOR THE BENEFIT OF THE
SUPPORT PROJECT FOR THE DEVELOPMENT OF CASHEW (SPD-CASHEW).
« To be opened only during the tenders opening session »

12. Provisional guarantee

Each bidder must attach to the administrative documents, a bid bond established by a bank or a first-rate financial body approved by the Minister in charge of Finance to issue bonds within the framework of Public Procurement and whose name appears in the list presented in document N° 10 of this tender or must produce, in accordance with article 140(3) of the Public Contracts Code, a certified check. This deposit will remain valid for thirty (30) days beyond the date (deadline) of validity of the offers. The amount of this deposit is equal to 2% of the estimated cost as presented in the following table:

Lot	Overall estimated cost (CFA francs)	Amount of provisional bid bond or certified check (CFA francs)
1	111 000 000	2 220 000

13. Opening of bids

The bids (administrative documents and the technical and financial bids) shall be opened in one phase during the same session.

The bids opening session shall be held on 20th June 2025 at 3 p.m. by the Special Procurement Commission of Support Project for the Development of Cashew located in the conference room of DESA, MINADER.

Only bidders may attend or be duly represented by a person of their choice.

14. Admissibility of bids

On the risk of rejection, the required administrative documents must be produced in original copies or certified true copies by their issuing services or by a competent administrative authority in accordance with the provisions of the Special Regulations of the Invitation to Tender. They must be less than three (03) months old or have been established after the date of signature of the Invitation to Tender.

Any incomplete offer in accordance with the requirements of the Invitation to Tender File will be declared inadmissible. The absence of the bid bond issued by a first-rate financial body approved by the Minister in charge of Finance, or of a certified check or the non-compliance with the models of the documents in the Invitation to Tender will result in the outright rejection of the offer without any recourse.

15. Evaluation criteria

15.1. Eliminating criteria

- A. Absence of the bid bond issued by a first-rate financial body approved by the Minister in charge of Finance or certified check;
- B. Failure to produce during the 48-hour deadline after the bids opening session, an administrative document which was absent or not-compliant;
- C. False statement or falsified documents;
- D. Failure to comply with 70% non-compliance with technical specifications;
- E. Absence of a commitment on the honor of the bidder attesting not having abandoned a public contract during the past 03 years;
- F. Non-satisfaction of at least three (03) of the five (05) essential criteria.

15.2. Essential criteria

- 1. Presentation of the offer;
- 2. Experience and references of the bidder: having carried out over the last three (03) years one (01) contract for similar services of a higher amount or equal to 50% of the amount of the lot concerned;
- 3. Proof of acceptance of the conditions of the order letter (CCAP and DF Initialed on all pages and signed on the last page);
- 4. financial capacity greater than or equal to 50% of the tender (Financial capacity: access to a line of credit or other financial resources equivalent to at least 50% of the financial proposal);
- 5. Planning and delivery time.

16. Validity of offers

The bidders remain committed by their offer for ninety (90) days from the deadline fixed for the submission of tenders.

17. Award

The lot will be awarded to the bidder whose tender will meet all criteria of the Invitation to Tender File, whose technical and financial capacities are required for execution of the contract and has been evaluated as the lowest priced.

18. Further information

Additional information can be obtained during working hours from the office of the Deputy Director of Reception, Mail and Liaison of the Ministry of Agriculture and Rural Development, Tel.: 222 23 67 57, and the National Coordination of PADF-CAJOU at Garoua near the Regional Delegation of MINADER-North Tel 677 63 92 55 upon publication of this Invitation to Tender.

19. Denunciation

All acts of fraud and corruption can be reported to the Anti-Corruption Unit of MINMAP through the phone number 673 20 57 25/699 37 07 48 .

Done in Garoua, on the 22 MAI 2025

The National Coordinator of PADF-CAJOU

Copy:

- MINMAP;
- ARMP;
- CSPM / PADF-CAJOU;
- Display;

